## 伊利亞・拉什科夫斯基

## 鋼琴

俄羅斯鋼琴家伊利亞·拉什科夫斯基出生於伊爾庫茨克,五歲學鋼琴,六歲開始作曲,八歲時與伊爾庫茨克室內樂團同台演出首次亮相。他畢業於德國漢諾威音樂與戲劇學院,師事弗拉基米爾·凱爾涅夫教授以及法國巴黎高等師範音樂學院師事馬利安·里比斯基教授。他對交響樂團指揮和作曲亦充滿熱忱和興趣,曾於大師多明尼克·維斯和米歇爾·梅列門下學習深造。

拉什科夫斯基歷年來參加許多國際大賽摘冠無數,包括:2005 年義大利馬爾薩拉國際鋼琴大賽冠軍、西班牙哈恩國際鋼琴大賽冠軍、香港國際鋼琴大賽冠軍和2012 年第八屆日本濱松國際鋼琴大賽冠軍,此外,他也獲得多項殊榮,包括:法國瑪格麗特隆提博國際鋼琴大賽亞軍、以色列魯賓斯坦國際鋼琴大賽季軍,以及布魯塞爾伊麗莎白女王國際鋼琴大賽第四名。他曾與俄羅斯馬林斯基樂團、俄羅斯國家交響樂團、基輔國家愛樂樂團、里斯本古本家管弦樂團、古爾本基安樂團、捷克國家交響樂團和新日本交響樂團合作演出。作為一位室內樂音樂家,他的表現也相當活躍,曾與小提琴家庄斯紗矢香、單簧管演奏家帕斯卡·莫拉格斯、薩克斯管演奏家須川展也、鮑羅丁四重奏和上海弦樂四重奏合作演出。他曾錄製多張鋼琴專輯,包括蕭邦練習曲全集、史克里亞賓鋼琴奏鳴曲全集和鋼琴幻想曲。從2020 年開始每年都固定推出一張專輯,2023、2024 年與韓國大提琴家 Jungin Huh 合作推出貝多芬的大提琴奏鳴曲全集與大提琴變奏曲全集。

自 2020 年新冠疫情以來,他在韓國舉辦了多場音樂會,包括:鋼琴獨奏會、鋼琴協奏曲和室內樂表演,並與韓國女高音朴惠祥、小提琴家金本索里、小提琴家康珠美、美國小提琴家斯特凡·傑基和美國中提琴家理查·歐尼爾··等音樂家合作演出。2022 年 12 月,他曾在同一場音樂會中一邊指揮並演奏俄羅斯作曲家拉赫瑪尼諾夫的第一、第二和第三號三首鋼琴協奏曲。2023 年 3 月,他在台北國家音樂廳與獲柴可夫斯基國際音樂比賽小提琴首獎的日本小提琴家諏訪內晶子合作演出莫札特、普羅科菲夫及巴爾托克的作品後,緊接著又再舉辦自己的獨奏會。

拉什科夫斯基自 2017 年起開始擔任韓國首爾誠信女子大學音樂學系的鋼琴客座教授,並持續他的國際演奏事業。

## Ilya Rashkovskiy

## Piano

Russian pianist Ilya Rashkovskiy was born in Irkutsk. He began to learn piano at the age of five, learned the composition at the age of six, and debuted with Irkutsk Chamber Orchestra at the age of eight. He graduated from Musik hochschule Hannover Germany (studied with Prof. V. Krainev), and Ecole Normale Supérieure A. Cortot in Paris France (studied with Prof. M. Rybicki). Before being awarded the 1st Prize at the 8th Hamamatsu International Piano Competition in 2012, he was among top prizewinners at International Piano Competitions such as M. Long - J. Thibaud in Paris, Queen Elisabeth in Brussels, A. Rubinstein in Tel Aviv and 1st prize of Hong Kong International Piano Competition. He has collaborated with Mariinsky Orchestra, the Russian State Symphony, the Kiev National Philarmonic, the Gulbenkian Orchestra, the Czech National Symphony and the New Japan Symphony. He is also active as a chamber musician, having performed with violinist Sayaka Shoji, clarinetist Pascal Moragues, saxophonist Nobuya Sugawa, the Borodin Quartet and Shanghai String Quartet. He recorded several albums including Chopin's Complete Etudes, Scriabin's Complete Piano Sonatas as well as Piano Fantasie. Since 2020, he releases an album annually. From 2023 to 2024, he collaborates with Korean cellist Jungin Huh to release albums playing Beethoven's works for cello and piano.

Since the COVID-19 pandemic, he has been giving numerous concerts in South Korea, piano recitals and piano concerto performances, and has also been collaborating with musicians such as soprano Hera Hyesang Park, violinists Bomsori Kim, Clara-Jumi Kang, violinist Stephan Jackiw, and violist Richard O'Neil. In December 2022 he also performed S. Rachmaninov's three piano concertos No. 1, 2 and 3 in one evening, conducting from the piano. In 2023, he held a concert with the renowned Japanese violinist Akiko Suwanai, youngest winner of the International Tchaikovsky Competition in 1990, followed with his own recital in Taiwan.

Since 2017 he has been appointed as a guest piano professor at Department of Music, Sungshin Woman's University in Seoul Korea, and still continued his performance career internationally.